
 

 

Pensionärsråd med östra hälso- 
och sjukvårdsnämnden 
Datum 16 maj 2022 

Tid 09:00-11:30 

Plats Lokal Billingen, Regionens hus i Skövde 

Närvaro: 

Gunilla Druve Jansson (C)  östra hälso- och sjukvårdsnämnden  

Dan Hovskär (KD)   östra hälso- och sjukvårdsnämnden 

Maria Hjärtqvist (S)   östra hälso- och sjukvårdsnämnden 

Annika Markström    PRO    

Ing-Marie Åberg  PRO  

PO Damberg   SPF Seniorerna 

Sture Ljungqvist   SPF Seniorerna  

Lisebritt Karlsson   SKPF 

Eva-Britt Dahl   SKPF 

 

Sonja Helsingwall   PRG 
 

Ida Wernered   Koncernkontoret 

Rebecca Andersson   Koncernkontoret 

Julia Nilsson   Koncernkontoret 

Birgit Edin, punkt 4b  Skaraborgs Sjukhus 

Birgitte Zajdel, punkt 4b  Skaraborgs Sjukhus 

Charlotta Smedberg, punkt 4c Skaraborgs Sjukhus 

Anders Plantin, punkt 4d  Skaraborgs Sjukhus 

Mötesanteckningar  
1. Inledning 

Gunilla Druve Jansson hälsar alla välkomna och förklarar mötet 

öppnat. 

2. Föregående mötesanteckningar 

Läggs till handlingarna. 

3. Ny politisk organisation i Västra Götalandsregionen 2023 - 2026 

Presidiet informerar om den nya politiska organisationen. Förslag till 
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förändring inom hälso- och sjukvård är bland annat en strategisk hälso- 

och sjukvårdsnämnd, en operativ hälso- och sjukvårdsnämnd och att 

fem delregionala nämnder inrättas.  

 

Beställningar kommer fortsättningsvis göras av operativa hälso- och 

sjukvårdsnämnden. Regionfullmäktige fastställde den 12 april 2022, § 

66 den nya politiska organisationen. Nu ska reglementena skrivas 

fram, vilka förtydligar varje nämnds ansvarsområde och uppgifter.  

Protokollsutdrag från regionfullmäktiges sammanträde den 12 april 

2022 - Politisk organisation för mandatperioden 2023 – 2027.PDF 

 

Presentationsbilder bifogas mötesanteckningarna.  

4. Inskickade frågor från pensionärsorganisationerna 

a. Regionen har tagit beslut att jourcentralerna i Falköping 

och Mariestad ska öppna nu igen efter pandemin men östra 

hälso- och sjukvårdsnämnden har bestämt att de ska vara 

stängda till personalens stora glädje. Men folket då? I 

Lidköping och Skövde däremot som båda redan har 

akutmottagningar ska ha jourcentraler? 

Regionfullmäktige beslutade den 21 september 2021, §157 om 

krav-och kvalitetsbok för vårdval vårdcentral. I beslutet anges 

att det ska finnas fyra samverkansområden i Skaraborg för 

kvälls- och helgöppna mottagningar. I varje samverkansområde 

ska det finnas minst en jourcentral. Jourcentralerna i Falköping 

och Mariestad har sedan många år tillbaka haft dispens för att 

hålla stängt. Efter att fortsatt dispens nekats har det 

framkommit stora svårigheter med att verkställa beslutet då 

samma personalresurser som används till ordinarie uppdrag på 

vårdcentralerna används till att bemanna jourcentralerna. I 

stället har man beslutat om utökade öppettider för att möta 

befolkningens vårdbehov. Närhälsan Oden vårdcentral i 

Falköping har sedan 1 maj utökat öppettiderna med 2 timmar. 

När detta är fullt utbyggt planerar man att utöka öppettiderna 

till 3 timmar. Närhälsan Mariestad vårdcentral har från den 1 

maj utökat öppettiderna med 3 timmar. Fler vårdcentraler i 

Skaraborg planerar att införa utökade öppettider efter 

semesterperioden.  

b. Inblick i hur de palliativa teamen fungerar på Skaraborgs 

Sjukhus såväl som inom kommunerna 

Palliativ vård ges till människor som har en allvarlig sjukdom 

som inte går att bota. Det är lindrande vård utifrån en 

helhetssyn för att uppnå bästa möjliga livskvalitet. Palliativa 

teamet fungerar som en länk mellan vården på sjukhuset och 
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vården i hemmet eller annat boende. Palliativa teamet 

genomför även utbildningar inom palliativ vård. 

 

De har ett nära samarbete med kurator och dietist. Hemma hos 

patienten genomför teamet inskrivningsbesök, trygghetsbesök 

och besök vid ökade symtom. Om man är inskriven i 

hemsjukvården och känner sig trygg hemma kan man även få 

sjukhusvård i hemmet vid livets slutskede med stöttning av det 

palliativa teamet. För att bli patient hos palliativa teamet 

behövs en remiss från läkare på vårdcentral eller annan 

vårdgivare. 

 Presentationsbilder bifogas mötesanteckningarna.  

c. De mobila närsjukvårdsteamen – fungerar de idag? 

Hösten 2019 beslutades en organisationsförändring och 

långsiktiga förändrade arbetssätt för närsjukvårdsteamen på 

Skaraborgs Sjukhus. Under våren 2020 startades fyra nya team 

upp. Syftet är att öka förutsättningarna för en god, säker och 

trygg vård i hemmet. På så sätt kan man minska den oplanerade 

slutenvården och/eller akutbesök. Eftersom teamen inte skriver 

in patienten har de inte det övergripande helhetsansvaret. I 

stället samverkar och samordnar teamen med uppdragsgivare 

och/eller den fasta vårdkontakten. Närsjukvårdsteamen är 

bemannade för hela Skaraborg. Hembesöken görs i första hand 

av sjuksköterskor. Läkare deltar i planering inför besök och kan 

delta i hembesök via telefonen, ett digitalt vårdmöte eller 

fysiskt vid behov. Närsjukvårdsbilarna har mycket utrustning 

och läkemedel för att utföra behandlingar och göra 

bedömningar på plats. Teamen fungerar som sjukhusets 

förlängda arm och en brygga mellan egna verksamheter och 

vårdgrannar.  

 

Presentationsbilder bifogas mötesanteckningarna. 

d. Hur ser det ut med personalomsättning, har Skaraborgs 

Sjukhus utmaningar så som media målar upp detta? Om 

ja, vilka utmaningar och vad pågår? Vårdplatssituationen. 

Vårdköer första besök och besök operation, utmaningar för 

att nå målen? Särskilda åtgärder för att öka tillgång till 

röntgen i Mariestad? Hur ser vårdköerna ut idag, speciellt 

när det gäller ortopedi och röntgen? 

Anders Plantin informerar och har dialog om hur Skaraborgs 

Sjukhus arbetar med dessa komplexa frågor.  

 

Personalomsättningen ser annorlunda ut idag än vad det 
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tidigare gjort. Personal tenderar att vilja flytta på sig mer idag 

och har andra drivkrafter. En stor del i förändringsarbetet är 

också att ha realistiska mål som alla medarbetare känner till 

och vill kämpa för. Att vara en attraktiv arbetsgivare är också 

en del av förändringsarbetet. Primärt behövs en 

systemförändring och att arbeta med de kroniska problemen. 

Att korta vårdköer är sekundärt. En grundplanering är att titta 

framåt i stället för bakåt. 

 

Presentationsbilder bifogas mötesanteckningarna. 

5. Övriga frågor: 

a. Vilka vårdcentraler inom vårt område har full geriatrisk 

kompetens? 

De finns få geriatriker på vårdcentralerna i Skaraborg. Krav- 

och kvalitetsboken ställer krav på att varje vårdcentral ska ha 

geriatrisk kompetens. Den bärs upp av allmänspecialisterna. I 

specialistutbildningen till allmänläkare ingår geriatrik som en 

del i utbildningen. 

6. Sammanfattning och avslutning 

Gunilla Druve Jansson tackar alla för idag och förklarar mötet avslutat. 

Nästa pensionärsråd är den 3 oktober 2022. 

 

Vid anteckningarna, 

Julia Nilsson  

 


